
   

 

 
 
 
 
UD2024/06753 
  
 

 
 

Utrikesdepartementet 
Utrikesministern 
 
 

Till riksdagen 
 
 
 
 

 

 

 

  
 

Svar på fråga 2023/24:898 av Markus Wiechel (SD) 
Kärnenergiavtalet JCPOA 

Markus Wiechel har frågat mig om jag och regeringen har för 

avsikt att ändra vårt ställningstagande rörande JCPOA och, om 

inte, varför. 

 

Låt mig börja med att säga att det finns EU-sanktioner mot ett 

stort antal iranska aktörer med anledning av deras delaktighet 

när det gäller utveckling av massförstörelsevapen, däribland mot 

det iranska revolutionsgardet, IRGC. EU, inklusive Sverige, har 

också vidtagit skarpa sanktionsåtgärder mot Iran med anledning 

av dess militära stöd till Ryssland. Vi kommer inte tveka att hålla 

Teheran ansvarigt för fortsatt stöd till Rysslands 

aggressionskrig.  

När det gäller den kärntekniska överenskommelsen, JCPOA, är det, 

inte minst i ljuset av pågående konflikter, ett avgörande 

säkerhetspolitiskt intresse för Europa att avvärja en 

kärnvapenkapprustning i Mellanöstern. Hittills har JCPOA varit det 

främsta diplomatiska verktyget för att säkerställa detta. Sverige och 

EU ser fortfarande en förhandlingslösning som det bästa och 
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långsiktigt mest hållbara sättet att lösa denna fråga. Även om 

förhandlingsutrymmet just nu är litet har ingen part motsatt sig 

ansträngningarna att bibehålla överenskommelsen.  

Vi är många som är starkt kritiska till att Iran fortsätter anrika till 

nivåer som talar emot att landets kärntekniska program uteslutande 

har fredliga syften, men för närvarande saknas ett bättre alternativ 

till JCPOA som samtidigt vore realistiskt genomförbart. 

Stockholm den 22 maj 2024 

 

Tobias Billström 
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